
                                                   Protokół Nr XXVII
z  XXVII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 30 marca 2009 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia obrad XXVI Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący 
Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał 
serdecznie wszystkich  radnych, Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana 
Mecenasa, przybyłych gości Pana Wójta Gminy Bełchatów Grzegorza Kępę,  Pana 
Wicewójta Gminy Wola Krzysztoporska Mieczysława Warszadę, Pana Jana Mędonia 
–  Dyrektora  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Bełchatowie,  sołtysów  oraz 
wszystkich przybyłych na sesję i stwierdził, iż na stan  15 radnych obecnych jest  14 
radnych. Obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie  porządku obrad.

              Porządek  obrad  radni  otrzymali   z zawiadomieniem  i materiałami  na sesję.
Przewodniczący  Rady  zgłosił  organizacyjną  uwagę  ze  względu  na  gości  i 
zaproponował przesunięcie punktu 8  ''Podjęcie  uchwały w  sprawie przekazania do 
eksploatacji  ujęć  i  sieci  wodociągowych''   po  punkcie  3  ''Przyjęcie  protokołu  z 
poprzedniej sesji''.
Pan  Wójt  zaproponował  wycofanie  punktu  6  ''Podjęcie   uchwały  w   sprawie  
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  
Wodnej w Łodzi''.
Proponowany porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie  uchwały w  sprawie przekazania do eksploatacji ujęć i sieci wodociągowych.
5. Podjęcie  uchwały w  sprawie  zmian w budżecie gminy Kluki na  2009 rok.
6. Podjęcie  uchwały w  sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz przyzna- 

wania i wypłacania  dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat i za 
warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe, godziny zastępstw 
doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy oraz nagród , a także 
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Kluki.

7. Podjęcie  uchwały w  sprawie stypendiów sportowych, wyróżnień i nagród 
przyznawanych przez Gminę Kluki za wysokie wyniki we współzawodnictwie 
sportowym

8. Podjęcie  innych niezbędnych  uchwał.
9. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
10. Interpelacje i wolne wnioski.
11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.

Za przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zgłoszonych propozycji głosowało 
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14 radnych, wstrzymujących się 0 radnych, przeciw 0 radnych. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu  w siedzibie Rady Gminy, natomiast 
w dniu sesji na sali obrad.
Uwag do protokołu nie wniesiono.
Za  przyjęciem  protokołu   głosowało  14  radnych,  wstrzymujących  się  0  radnych, 
przeciw 0 radnych. 

Punkt 4  - Podjęcie  uchwały w  sprawie przekazania do eksploatacji ujęć i sieci
            wodociągowych.

Pan  Wójt  poinformował  o  konieczności  zmiany  eksploatatora  sieci 
wodociągowych,   ponieważ  gmina  Wola  Krzysztoporska  nie  jest  zainteresowana 
dalszą eksploatacją na terenie naszej gminy, chociażby ze względu na odległość, jaka 
dzieli gminy i  związane z tym koszty. Ze względów organizacyjnych istnieje potrzeba 
rozwiązania umowy z Wolą Krzysztoporską w jednym terminie zarówno przez gminę 
Bełchatów jak i naszą gminę. Ujęcie w Parzniewicach przebiega przez teren gminy 
Bełchatów,  która  od 1 kwietnia  przejmuje  eksploatację wszystkich sieci  na  terenie 
własnym  od  Woli  Krzysztoporskiej.  Stąd  propozycja  zawarcia  stosownego 
porozumienia  z gminą Bełchatów. 
Wicewójt  Gminy  Wola  Krzysztoporska  Pan  Mieczysława  Warszada  stwierdził,  iż 
gmina  Wola  krzysztoporska  od  bardzo  dawna  jest  eksploatatorem sieci  na  terenie 
gminy  Kluki.  Ze  względu  na  położenie  geograficzne  jest  duża  odległość  między 
gminami,  a co za tym idzie są spore koszty prowadzenia eksploatacji na terenie gminy 
Kluki,  które   przekładają  się  na  cenę wody.  Gmina Wola  Krzysztoporska nie  jest 
zainteresowana  prowadzeniem eksploatacji  poniżej  kosztów.  Obojętnie  jaka  będzie 
decyzja,  to   umowa  ze  strony  Woli  Krzysztoporskiej   zostanie  wypowiedziana  w 
miesiącu czerwcu i  z  dniem 01 stycznia 2010 r.  gmina eksploatacji  prowadzić nie 
będzie.  Rozmowy prowadzone były dlatego wcześniej  aby gmina Kluki miała czas 
znaleźć nowego eksploatatora.
Wójt  Gminy Bełchatów Pan Grzegorz  Kępa  poinformował,  iż  z  dniem 1  stycznia 
2009r.  został  utworzony  własny  Zakład  Gospodarki  Komunalnej,  który  już 
funkcjonuje i administruje siecią wodociągową, tą która nie była zasilania z ujęcia w 
Parzniewicach,   na  terenie  gminy  Bełchatów i  zadeklarował  zarządzanie  siecią  w 
sposób  jak  najmniej  uciążliwy,  aby  cena  była  przystępna  i  jednakowa  dla 
mieszkańców  gminy  Bełchatów  i  Kluki.  Nie  będzie  zmiany  inkasenta.  Natomiast 
będzie zmiana umów. Centrum zarządzania tymi sieciami znajduje się w Bełchatowie 
na ul. Czaplinieckiej. Rada gminy Bełchatów już podjęła stosowną uchwałę w sprawie 
przejęcia eksploatacji. 
Radny  Jerzy  Konieczny  zwrócił  się  z  zapytaniem;  jaka  jest  cena  wody  oraz 
zasugerował kwestię zapisu ceny, żeby do końca roku  nie uległa zmianie. 
Pan Jan Mędoń odpowiedział, iż z wodociągu Parzniewice wynosi 2,27 zł brutto plus 
opłata eksploatacyjna 3,84. 
Przewodniczący Rady zwrócił sie do radcy prawnego, czy z punktu prawnego jest to 
zgodne,  czy  taki  zapis  RIO nam nie  odrzuci,   bo cena  wody wychodzi  zgodnie  z 
ustawą z tych wyliczeń, które eksploatator nam przedstawia. 
Radca  prawny  odpowiedział,  iż  kwestia  umów  z  odbiorcami  to  jest  sprawa 
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cywilnoprawna.  Dotychczasowy  dostawca  musi  rozwiązać  umowy  z  odbiorcami  a 
nowy te umowy nawiązać albo dojdzie do zmiany podmiotowej a to już jest kwestia 
pewnej techniki.
Przewodniczący Rady poinformował, iż Pan Wójt zadeklarował, że do zatwierdzenia 
nowych taryf,  które  Radzie  będą przedstawione zobowiązuje się  utrzymać cenę tej 
wody.
Radny  Jerzy  Dymński  zwrócił  się  z  zapytaniem,  co  z  zegarami  tam gdzie  nie  są 
pozakładane i czy dalej będzie to kontynuowane?
Pan Jan Mędoń odpowiedział,  że to nie zwalnia z obowiązków, żeby zlikwidować 
ryczałt. Ustawa o zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków oraz rozporządzenie 
o taryfach nie przewiduje ryczałtu.
O godz.  13 25  na salę obrad przybył radny Cezary Zochniak.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

UCHWAŁA Nr 13/XXVII/09
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2009 r.

w sprawie   przekazania do eksploatacji ujęć i sieci wodociągowych
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący  Rady  poprosił  Wicewójta   o  przekazanie  podziękowania  Radzie, 
Wójtowi  z Woli Krzysztoporskiej od mieszkańców gminy za  lata wspólnej  pracy 
oraz  życzył wszystkiego najlepszego i podziękował gościom za przybycie. 
O godz.  13 30  Przewodniczący Rady ogłosił 5-minutową przerwę.

Punkt 5  -   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian w budżecie gminy Kluki na  2009
            rok.

Przewodniczący Rady powitał przybyłą na salę obrad Panią Kierownik Ze-
społu Obsługi Szkół Marzenę Karpińską.
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Zofia Dyła odczytała protokół z dzisiej-
szego  posiedzenia Komisji. 
Wójt przekazał, iż  odnośnie Wierzchów Parzeńskich mamy 30 tysięcy, a także  zobo-
wiązania wynikające z wyroku Sądu Apelacyjnego w kwocie około  80 tysięcy zł i to 
musimy wykonać. 
Radca prawny Andrzej Domański powiedział, iż  z powództwem do sądu wystąpiło 
PRDiM żądając zapłaty wynagrodzenia w całości, uważając że wykonało wszystkie 4 
odcinki dróg. My uważaliśmy, że jeden odcinek nie został  wykonany w całości tylko 
w 83%. W tym zakresie odcinek powinien mierzyć 1154 m. Został wykonany odcinek 
o długości 960 m i PRDiM powinniśmy za tyle zapłacić. Umowa przewidywała nali-
czanie kar umownych za nieterminowe wykonanie zadania, za zwłokę wykonawcy. Te 
kary były stosunkowo wysokie, bo przewidywały 1% wartości całej umowy. Po wysta-
wieniu faktury przez wykonawcę  nie zapłaciliśmy nawet złotówki. Wykonawca wy-
stawił fakturę na 117 tys. zł. My uznaliśmy, że należy mu się tylko 97 tysięcy a jedno-
cześnie naliczyliśmy kary umowne zgodnie z umową. Sąd Okręgowy w Piotrkowie 
Tryb. rozpoznając pozew PRDiM uznał naszą rację, że wykonawca nie wykonał całej 
umowy tylko w takim procencie jak my mu uznaliśmy. Co do zasady jakby podzielił 
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nasze zdanie. Zmniejszył natomiast wysokość należnych kar. Sąd uznał, że gmina nie 
poniosła tutaj żadnej szkody. Kary umowne wielokrotnie przekraczały kwotę 117 ty-
sięcy zł, dlatego Sąd zmniejszył należne nam kary 10-krotnie. Myśmy próbowali to za-
kwestionować w naszej apelacji  tzn. zgadzając się co do zasady, że wykonawca ma 
dokończyć te roboty i my więcej nie możemy zapłacić . Sąd Apelacyjny w Łodzi  pod-
trzymał wyrok I instancji czyli potwierdził, że wykonawca ma wykonać te brakujące 
metry i że ustalona przez Sąd Okręgowy wysokość   należnych gminie kar umownych 
jest adekwatna do wartości tego zamówienia. Wyższe kary byłyby niesprawiedliwe. 
Wyrok jest prawomocny i podlega wykonaniu. PRDiM ma dokończyć umowę. Cały 
czas biegną kary umowne do czasu, aż  ta droga  zostanie wykonana i  zostanie zgło-
szona gotowość do odbioru . Ostatnio została wysłana nota korygująca oraz pismo in-
formujące, że na dzień 15 marca  naliczono kary umowne w nowej wysokości (ok. 50-
60 tys. zł).  Z należności  wynikającej z faktury (97 tysięcy),  którą musimy zapłacić 
pod koniec tygodnia złożymy oświadczenie o potrąceniu należnych nam kar.  Dla nas 
jest to korzystne, ponieważ cały czas są naliczane. Gdyby PRDiM nie chciało wykonać 
to mamy możliwość znalezienia innego wykonawcy, wystąpienia do sądu, bo taka jest 
procedura , żeby sąd wyraził zgodę na zlecenie temu  wykonawcy  dokończenie tego 
zadania a kosztami w całości mamy podstawę obciążać PRDiM. 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie, czy dobrze rozumiemy, że za tą drogę 
nic nie zapłaciliśmy i  nadmienił, że im dłużej oni zwlekają tym będzie dla nas taniej.
Radca prawny  potwierdził, że nie zapłaciliśmy ani złotówki  za ten odcinek 1154 m na 
Wierchach Parzeńskich.
Radny Henryk Kęsy zwrócił się z zapytaniem; czy ten 1% to było niezgodnie z przepi-
sami?
Radca prawny odpowiedział, iż  zgodnie z przepisami, ale sąd ma takie  prawo. Nie ma 
przepisu ograniczającego wysokość kar. 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury Jerzy Dymiński odczytał protokół z ostatniego 
posiedzenia komisji z dnia 24 marca 2009 r. 
Następnie radni zajęli się analizą projektu zmian w budżecie.
Przewodniczący Rady – w zał. nr 3 ''Plan inwestycji jednorocznych na 2009 r.'' do pro-
jektu uchwały w pkt 5 ( przebudowa drogi wewnętrznej w m-ci Osina) jest  propozycja 
zwiększenia o 135 tys. zł.
Pan Wójt – propozycja jest ze względu na to, że te środki zostały zdjęte  na ''Orlika'' po 
to, żeby pokazać, że mamy te pieniądze z naszej strony,  stąd jest niejako propozycja 
oddania tych pieniędzy na tą właśnie inwestycję. 
Przewodniczący Rady –  ja bym zostawił w kanalizacji, zgodnie z sugestią Komisji 
Budżetowej,  żeby nie przenosić w jedną i drugą stronę. Na drogę w Osinie zostanie 
114.531 tysięcy.           
Radny Józef Mielczarek – tyle razy mówiłem o wodzie do Słupii i to powinno być 
ujęte. 
Wójt  –  Starostwo  będzie  partycypowało  w  kosztach  budowy  tego  przyłącza 
wodociągowego  do  Słupii.  My  przygotujemy  dokumentację   i  z  naszej  strony 
zabezpieczamy środki w wys. 40% wartości zadania. Do budżetu to zadanie będzie 
można wprowadzić po pierwszych przetargach. 
Przewodniczący Rady – następnie ''Budowa boiska przy Zespole Szkół (pkt 15 zał. nr 
3  do projektu) dołożone jest   300 tysięcy  - też byśmy nie dokładali.
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Wójt – dlaczego tutaj zapronowałem zwiększenie środków – dla bezpieczeństwa, żeby 
w możliwie szybkim czasie ten przetarg rozstrzygnąć. W Rząsni ''Orlik'' 1.400 tysięcy 
kosztował. U nas by to było wraz z zapleczem.  
Przewodniczący Rady – ''Wykonanie projektu przebudowy Żar-Puszcza''  (pkt 18 zał. 
nr 3 do projektu) – zdjęcie 10 tysięcy do kanalizacji.
Skarbnik  E.Bednik  –  budowa  kanalizacji  jest  zadaniem  wieloletnim  i  koszty  są 
rozłożone na rok 2009 i 2010. Na rok 2010 ma być w budżecie 1.525 tysięcy, na 2009r 
975 tysięcy. Wartość inwestycji jest 2.556 tysięcy Jeżeli chcemy aby w tym roku ta 
inwestycja była w całości  to z 2010 r.   należałoby przerzucić środki  na 2009 r.,  bo 
mi się nie zbilansuje.
Radny Jerzy Dymiński – proponuję  bez żadnych zmian budżetu, niech zostanie tak 
jak jest  a potem będziemy się zastanawiać.
Wójt – jeżeli  nabór wniosków na kanalizację  nastąpi  od 4 maja to mniej więcej po 
miesiącu  będziemy  wiedzieli   czy  zostaliśmy  zakwalifikowani  i  czy  możemy  się 
spodziewać  podpisania umowy i dofinansowania.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, kto jest za pozostawieniem ''Orlika" – 
300 tysięcy (pkt 15 zał. nr 3 do projektu).
Za pozostawieniem głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 0 
radnych.
Przewodniczący Rady –  kto jest za zdjęciem  ''Wykonanie projektu do Puszczy" (pkt 
18 zał. nr 3 do projektu).
Za zdjęciem kwoty 10 tys. złotych opowiedziała się  wiekszość radnych.
Przewodniczący  Rady  –   kto  jest  za  tym,  żeby  zostało  zdjęte  ''Przebudowa  drogi 
wewnętrznej w m-ci Osina'' (pkt 5 zał. nr 3). 
Za zdjęciem głosowało większość  radnych.
Przewodniczący Rady  zaproponował  zatwierdzić te propozycje, które są  niezbędne 
Wójtowi  do  realizacji  zadań  zleconych  przez  radę,  resztę  podzielić  na  sesji 
absolutoryjnej.  W międzyczasie odbędzie się   wspólne posiedzenie trzech komisji.
W związku  z  powyższym Przewodniczący  Rady  poprosił  o  poprawienie  w  zał.  2 
''Zmiany w planie wydatków'': 
- w punkcie 2 § 6050  ''Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych''   nie będzie 10
   tysięcy, ''Drogi publiczne i gminne'' będzie – 50 tysięcy,
- w punkcie 3   ''Drogi wewnętrzne'' zmniejszy się o kwotę 145 tysięcy,
- w punkcie 4  § 6060''Wynagrodzenia osobowe pracowników''  zmiejszenie o 30
   tysięcy.
Radny  Jerzy  Konieczny  –  mam  pytanie,  skąd  się  znalazły  środki  na  utworzenie 
stanowiska pracy ½ etatu i gdzie są one ulokowane?
Skarbnik  E.Bednik  –  to  jest   w wynagrodzeniach w §  4010.  Wynagrodzenia  były 
zaplanowane;  przewidywane  wynagradzania  plus  1,56%  inflacji.  To  jest  osoba 
zatrudniona na ½ etatu, nie są to wielkie pieniądze.
Radny Henryk Kęsy – to 30 tysięcy na to napewno pójdzie, to mogłoby być jako na 
podwyżki dla pracowników.
Wójt – tysiąc pięćset złotych to jest jedna rzecz a jeszcze druga rzecz: spójrzcie jak 
wygląda zatrudnienie w sąsiednich urzędach, jak wzrasta. Przez tych 11 lat, od kiedy 
wójtem jestem nawet ani o 1 etat nie wzrosło zatrudnienie, w sąsiednich gminach od 
20-40%. Jeżeli  Państwo uważacie,  że  można realizować wszystkie  zadania,  wzrost 
tych zadań  kadrą z przed 15 lat to ja wam gratuluję. 
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Radny Jerzy Konieczny – 13 marca byłem skserować regulamin organizacyjny , jaki 
jest  zakres  czynności  tego  Pana,  który  został  przyjęty.  Pani  Sekretarz  mi 
odpowiedziała, że nie ma zakresu czynności. Na pytanie kiedy będzie pani Sekretarz 
odpowiedziała,  że  nie  wie  kiedy  będzie  zakres  czynności.  W  regulaminie 
organizacyjnym gminy - zasady funkcjonowania urzędu i kierowania pracą urzędu; 
urząd  działa  wg  następujących  zasad:  §  9  praworzadności,  służebności  wobec 
społeczności lokalnej, racjonalnego gospodarowania mieniem publicznym itd podziału 
zadań pomiędzy  kierownictwem urzędu i poszczególnymi referatami, samodzielnymi 
stanowiskami pracy  oraz wzajemnego współdziałania. Pracownicy Urzędu Gminy w 
wykonywaniu  swoich  obowiązków   i  zadań  urzędu  działają  na  podstawie  i  w 
granicach  prawa  i  obowiązani  są  do  ścisłego  jego  przestrzegania.  Więc  tutaj  nie 
pozostaje nic do dyskusji.    
Pani Sekretarz – Kodeks pracy mówi o tym, że każdy pracownik powinien mieć swój 
zakres obowiązków ale nie mówi się,  że musi mieć przedstawiony pisemnie, może 
mieć przedstawiony ustnie i to nam wystarczy.  
Radny Jerzy Konieczny –  i obywatel przychodzi do Urzędu i błądzi, i nie wie do kogo 
ma się  zwrócić.  To  na  tym ma polegać  demokracja  nasza?  Nie  wiem co  ten  pan 
prowadzi i do kogo mam się w tej sprawie zwrócić.
Pani Sekretarz – my Pana kierujemy, jak Pan w jakiejś sprawie.  
Radny  Romuald  Śniady  –  jeśli  ktoś  ma  ustnie  to  może  się  wyprzeć.  Ktoś  chyba 
podpisuje zakres obowiązków?
Pan Wójt – regulamin organizacyjny jest zaktualizowany i jest napisane co akurat ta 
osoba ma robić.
Radny  Henryk  Kęsy  –  my  na  komisję  potrzebowaliśmy  regulamin  i  radny  Pan 
Siewiera nie przyniósł.
Pan Wójt – apelowałem wiele razy, wcześniej  należy zgłosić czym komisja będzie się 
zajmowała i co na tą komisję przygotować. 
Przewodniczący Rady – Pani Skarbnik jest wojna o te 30 tysięcy,  proszę to przesunąć. 
To nie jest sprawa na dzień dzisiejszy.
Radca prawny - każdy urząd administracji publicznej działa  w pewnym kontekście 
prawnym.  Zadania  tego  urzędu  określają  ustawy,  statut  gminy  i  regulamin 
organizacyjny.  Regulamin  organizacyjny  przyporządkowuje  poszczególnym 
stanowiskom  albo  komórkom  określone  kompetencje.  Jeżeli  chodzi  o 
przyporządkowanie kompetencji i zakresy obowiązków do poszczególnych stanowisk 
to może być w formie pisemnej a także może być w formie ustnej. Istnieje obowiązek 
zastępstw  w  każdym  urzędzie  podczas  nieobecności  jednego  z  pracowników.   Z 
punktu widzenia interesanta czy pracownik zakres obowiązków ma na pismie czy nie 
jest bez znaczenia.  
Radny Jerzy Konieczny – nawet jeżeli Rada daje pieniądze na utworzenie stanowiska, 
jeśli daje,  i nie wiadomo co ta osoba wykonuje  praktycznie  i obsługuje.
Pan Wójt – ja mam wiedzieć co ta osoba robi i mnie się rozlicza  a nie Pana.
Radny Jerzy Konieczny – kto w takim razie budżet uchwala?
Radca prawny – każdy pracownik działa  w imieniu wójta, a na wójta obowiązki i 
kompetencje nakładają przepisy prawa. Za wszystko odpowiedzialność ponosi wójt.
Radny Jerzy Konieczny – czy możemy usłyszeć ustnie, jaki zakres obowiązków ma ta 
osoba?
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Pani Sekretarz – ale po co to Panu w tym momencie?
Radny  Jerzy Konieczny – czy to jest ściśle tajne? Płacę podatek i chcę wiedzieć na co 
pieniądze idą.
Pan Wójt – jest to doradztwo i koordynacja pozyskiwania środków zewnętrzych. 
Radny Jerzy Konieczny –  i Pani Sekretarz mogła mi tak odpowiedzieć; ja nie jestem 
kompetentna i trzeba się zgłosić do Pana Wójta.
Przewodniczący Rady –  temat uważam za zamknięty. Wracamy do budżetu . Tutaj 
jest  jeszcze 6 tysięcy dział  758.
Pani Skarbnik – jest to rezerwa ogólna, bo była  zmniejszana na policję. 
Przewodniczący Rady –  Pani Skarbnik proszę to potwierdzić, jeśli chcemy z tych 150 
tysięcy złotych (rozdział 80195 – Pozostała działalność ) dać np. na remont  to musi 
być sesja, bo Wójt nie może zrobić tego zarządzeniem.
Radny Henryk Kęsy poprosił o zapis powyższego  w protokole.
Pani Skarbnik  potwierdziła dwukrotnie.
Pozostałe propozycje zmian w planie wydatków zostały zaaprobowane przez radnych.
Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o naniesienie  poprawek do projektu 
budżetu a  w międzyczasie radni  przeszli do następnych punktów obrad.

Punkt 6  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli
           oraz przyznawania i wypłacania  dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za
           wysługę lat i za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,
           godziny zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy
           oraz nagród , a także szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania
           nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego nauczycielom szkół prowadzonych
           przez Gminę Kluki.

                    Pani Kierownik ZOSz Marzena Karpińska   poinformowała, iż regulamin 
został  opracowany  na  czas   nieokreślony.  Został  on  uzgodniony  ze  związkami 
zawodowymi.   Po negocjacjach podwyższono dodatki funkcyjne   za wychowawstwo.
W projekcie uchwały  po § 1 będzie  § 2, § 3 i § 4 zamiast mylnie wpisanych § 3, 4 i 5. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw 1 radny, wstrzymujących się  1 
radny.

UCHWAŁA NR  14/XXVII/09
RADY GMINY KLUKI
z dnia 30 marca 2009 r.

w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz przyznawania 
i wypłacania  dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat i za warunki 
pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe, godziny zastępstw 
doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy oraz nagród , a także 
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
O godz.  15 20  Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę.

Punkt  7  -  Podjęcie uchwały w  sprawie stypendiów sportowych, wyróżnień i nagród
             przyznawanych przez Gminę Kluki za wysokie wyniki we współzawodnictwie
             sportowym.
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Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z wcześniejszą propozycją 
radnych został przygotowany projekt uchwały. 
Przy rozdziale środków radni, na prośbę Wójta, zasugerowali skoncentrowanie się  w 
pierwszej kolejności na formie  przyznawania nagród i wyróżnień. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

UCHWAŁA NR  15/XXVII/09
RADY GMINY KLUKI
z dnia 30 marca 2009 r.

                 w sprawie  stypendiów sportowych, wyróżnień i nagród przyznawanych 
przez Gminę Kluki za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym.
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c.d. punktu 5  -   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian w budżecie gminy Kluki na
                 2009 rok.

    Pani Skarbnik przedstawiła zmiany uwzględnione do projektu zgodnie z 
wcześniejszymi ustaleniami radnych:
– w § 5 projektu uchwały pkt 2 kwota 11.699.132,00 zł zmieniona została na 
11.524.132,00 zł,
– planowany deficyt (§ 6 projektu uchwały) kwota 1.839.156,00 ulegnie zmianie 
na 1.664.156,00,
– zamiast kwoty (§ 6 pkt 2 projektu uchwały) 295.134,15 będzie 120.134,15,
– w  zał.  nr  2  pkt  2  rozdział  60016  Drogi  publiczne  gminne zamiast  kwoty 
60.000,00 będzie 50.000,00,
– w pkt 3 rozdział 60017  Drogi wewnętrzne zamiast kwoty 245.000,00 będzie 
110.000,00,
– w punkcie 4 rozdział 75023 Urzędy Gmin  wykreśla się § 4010 i zamiast kwoty 
35.000,00 będzie 5.000,00, 
– w podsumowaniu zamiast kwoty 1.510.954,00 będzie kwota 1.335.954,00.
Zmianie ulegną odpowiednio kwoty w załącznikach inwestycyjnych. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
1 radny.

UCHWAŁA Nr 16/XXVII/09
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2009 r.

w sprawie  zmian  budżetu Gminy Kluki na 2009 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Punkt  8  -  Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

      W punkcie tym nie były podejmowane żadne uchwały.
           

Punkt 9  -   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Pan Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
● Sprawa „Orlika” -  wykonywany jest projekt wraz z zapleczem socjalnym. Jest 

możliwość złożenia wniosku o dotację do trenera w kwocie 1.000,- zł przez  rok 
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do prowadzenia działalności. 
● Projekty dróg ujęte w budżecie zostały zlecone do wykonania.
● Na wodociąg w Osinie wszystkie dokumenty są przygotowane tylko Starostwo 

musi wyrazić zgodę na przejście przez jedną ich działkę i jest możliwość ogło-
szenia przetargu w niedługim czasie.

● Bieżące naprawy dróg – na razie jest za mokro na równiarkę, mimo nawiezienia 
tłucznia.

● W przygotowaniu do dożynek   każda pomoc będzie mile widziana. Utworzony 
został zespół ludzi odpowiedzialny za dożynki.

● Co do wyroku sądu odnośnie  W-chów Parzeńśkich to wszystko zostało już 
wcześniej przekazane.

● Na Komisji Budżetu i Finansów została zasygnalizowana konieczność podświe-
tlenia terenu za szkołą za ''Orlikiem'', który ma być bliżej szkoły. Jeno z drugim 
należy przewidzieć i powiązać w jakiś sposób  bo to przyłącze, które będzie do 
''Orlika'' wykonywane  musi być z takim zapasem, żeby była możliwość podpię-
cia tych lamp i założenia sterownika osobno do tych lamp. 

Punkt 8 i  9 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Przewodniczący Rady zapoznał z treścią pism, które w międzyczasie wpłynęły do 
rady:  

• Zaproszenie  dla  radnych  Rady  Gminy  Kluki  na  uroczystości  poświęcone 
upamiętnieniu  ofiar  zbrodni  katyńskiej,  które  odbędą  się  19  kwietnia  br.  w 
kościele NSJ w Parznie.

• Od mieszkańców wsi Żar z prośbą o rozpoczęcie budowy oświetlenia ulicznego 
od numerów 5 – 9.

            Radny Czesłąw Siewiera powiedział, iż prawdopodobnie to się tak szybko nie
            uda,  ponieważ nie ma tam piątej linki.  Natomiast Pan Wójt poinformował, iż
            nie ma tam drogi, która prowadziłaby wzdłuż domów.

•  Od mieszkańców wsi Żar o zwrócenie uwagi na stan drogi wiodącej w stronę 
Puszczy i prośba o poprawę stanu nawierzchni.

           Przewodniczący Rady powiedział, iż wraca sprawa Puszczy. Sołtys z  Wierz-
           chów też chciałby, żeby tamte dwie drogi połączyć, bo byłoby bliżej 5 km
           codziennie w jedną stronę.

• Od M.Grzesiaka z prośbą  o przyznawanie stypendium sportowego na 
przygotowanie się w rugby do Mistrzowstw Europy.

• Od Pana Wójta dot. odpowiedzi na pismo  Rady Gminy z dnia 17 marca 2009 r. 
w sprawie  tworzenia dodatkowych etatów mimo  sprzeciwu radnych.

           Radny Jerzy Konieczny – jeśli się można ustosunkować do  pisma Pana  Wójta 
           to trzeba powiedzieć szczerze,   że Pan Wójt nas  wogóle nie  poinformował  
           o tym, że zamierza utworzyć stanowisko zastępcy wójta a sugeruje, że wszystko
           jest w porządku.
           Przewodniczący Rady – dla wspólnego dobra ma to wszystko funcjonować jak 
           należy. 
Radny Cezary Zochniak –  pytanie do Pana Wójta i Przewodniczącego również, jak 
wygląda sprawa zamiany gruntów z Nadleśnictwem?
Pan Wójt – trzeba znaleźć działkę, która byłaby możliwa do zaakceptowania przez 
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Nadleśnictwo na zamianę. Prośba do Pana Przewodniczącego też, aby u P.Kotlarek 
zobaczyć, jakie są te nasze działki gminne i wybrać, która mogłaby być na zamianę.
Przewodniczący Rady – zamiana  wiadomo jak długo trwa. W gminie Brzeziny była 
taka sytuacja. Protokołem  na czas inwestycji przekazali drogę i później po roku,  po 
czasie trwania inwestycji wróciła zpowrotem. Nadleśnictwo jest skłonne coś takiego 
zrobić.
Pan Wójt – wójtowie chodzą później po prokuraturach, sądach.
Radca  prawny  –  gmina  może  inwestować  we  własne  nieruchomości  a  protokół 
przekazania nie jest tutułem prawnym. Gdyby Nadleśnictwo chciało zawrzeć umowę 
dzierżawy działki, to co innego.
Przewodniczący Rady –  my chcemy wszyscy. Już o Laskach mówi się od 2 lat . Ze 
strony Nadleśnictwa nie będzie przeciwwskazań. Są to 2 odcinki 350m i 150m 
Pan Wójt – odnośnie dzierżawy to działka ta nie jest wydzielona, jest wraz z lasem. 
Radny Henryk Szafran – czy będzie kruszywo wożone? Chodzi o 2 km drogi, żeby 
połatać.
Pan Wójt – jest ogłoszony przetarg na dostawę.
Radny Henryk  Szafran  –  z  wnioskiem,  jeśli  by była  możliwość   o  przydzielenie   sumy 
pieniędzy około 6 tysięcy zł na kaplicę na skrzyżowaniu w kierunku do Zelowa. Jest to nasza 
działka. Zrobimy sami.
Radny Czesław Siewiera – gwarancja  na drogę do Puszczy obowiązuje do sierpnia, 
więc teraz  wystąpić do wykonawcy, żeby podwyższyć, naprawić dziury bo samo wy-
równanie nic tam nie da.
Radny Jerzy Konieczny -  jakiego typu grys wozimy? 
Pan Wójt – na razie nie wozimy żadnego grysu. Trzeba zobaczyć jak ten grys (3 samo-
chody) się zachowa po deszczach.
Radny Józef Mielczarek – przypominam o wodzie na Słupi.
Radny Czesław Siewiera –  czy będą przyjęci pracownicy interwencyjni?
Pan Wójt udzielił odpowiedzi twierdzącej.

Punkt 10 – Zakończenie obrad.

O godzinie 16 10  Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za przybycie
i zakończył  obrady.

...............................................................           ................................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                                    Przewodniczący Rady
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